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7. november 2023 

 

Referat af skolebestyrelsens møde torsdag den  

26. oktober 2023 kl. 16:00 – 19:00 

 

 

 

Deltagere: 

Sofie Lunøe 

Anne Stubsgaard  

Natalie Weischer Godske  

 

 
Lars Bechager, medarbejderrepræsentant 

Johanne Sjöström Rieks, medarbejderrepræsentant   

 
Mikael V. Hermansen 

Pernille Østergaard 

 

Afbud fra: 

Peter Sloth Madsen 

Jack Austern 

Anna Kvist Knorborg 

Sejr Kongstad Brund, elevrepræsentant  

William Sten Sønderskov Jensen, elevrepræsentant  

Aase Hammer 

 

 

___________________________________________________________________________________________________________________ 

 

Mødet blev holdt i mødelokale 1.19, Udskolingen, Artillerivej 130. 

 

Efter mødet blev der holdt opstillingsmøde i forbindelse med suppleringsvalget til skolebestyrelsen  

kl. 19.00 – 19.30 

 

 

 

 

 

 

Skolen på Islands Brygge 

http://www.kk.dk/


 Side 2 af 4 

Ca. Tid # Emne Formål 

16.00 1 Godkendelse af dagsorden Valg af ordstyrer/ 

mødeleder 

16.05 2 Nyt fra elevrådet 

Ingen af elevrepræsentanterne var til stede.  

Det drøftedes hvordan de kan hjælpes til at være opmærksomme på 

mødet. 

 

16.15 3 Revidering af ordensregler og sanktioner 

Skal sanktionsmulighederne skrives ind i værdiregelsættet? Nej, 

dokumentet er langt nok i forvejen. Derfor bliver det et selvstændigt 

dokument, som kommer til at hedde “Skolens håndtering af 

ordensregler” 

Dokumentet mangler stadig at blive finpudset.  

Det er drøftet med lærerne. Der er stort set ikke ændret noget siden 

sidst det var på et SB-møde.  

Ift spisepauser på basisskolen blev der spurgt om man evt. kan 

ændre den tidlige 10’er pause til en eftermiddagspause. Det er 

heldigvis sådan, at der er fleksible pauser, så det praktiseres 

allerede, idet der er pauser efter behov.  

Det skal godkendes på næste SB-møde. 

Sanktionspapiret, som nu hedder: “Skolens håndtering af 

ordensregler^^ gennemgås. 

Det skal drøftes, at der kan være en nedre grænse for hvornår et barn 

er gammel nok til at ringe til forældrene og fortælle at man er endt i 

en uhensigtsmæssig situation. (s 2) 

Papiret gennemgås med elever løbende hen over skoleåret.  

Dette papir skal også godkendes på næste SB-møde – det har ikke 

været drøftet med personalet endnu. 

Forslag: kan man lave en pamflet til eleverne så det bliver mere 

levende for dem? 

 

Drøftelse og 

godkendelse 

 

16.45 4 3. regnskabsprognose 

Prognosen er allerede “gammel”.  

Der mangler penge for en skoleflexordning for hele 2023, så der 

kommer en indtægt på knap 200.000 kroner. Dermed vil 

merforbruget blive mindre. På skolen er der allerede sat en stopper 

for al ikke nødvendigt forbrug. Det kan mærkes på bl.a. vikarkonto og 

ture. 

KKFO’ens mindre forbrug bliver mindre grundet pladsafregning.  

Der er færre børn indskrevet end der var blevet skrevet ind ved 

sidste prognose. 

Næste prognose er regnskabsafslutningen. 

 

Orientering 
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17.00 5 Projektorienteret læring  

Det har været efterspurgt i SB at der bliver uddybet lidt om 

projektorienteret læring.  

Først vistes kort det powerpoint-oplæg, der har været fra PLC til alle 

lærere. 

Fokus er på progressionen i hvordan børnene fra 0.-9. kan arbejde 

med projektorienteret læring og problemformulering. Det tilpasses 

børnenes alderstrin. 

Der drøftes herefter nogle praksiseksempler fra lærernes 

undervisning. 

Tværfaglige projekter er nemmest at arbejde projektorienteret med, 

men i princippet kan man arbejde projektorienteret i alle fag 

Spørgsmål: Er projektorienteret læring det modsatte af at sidde 

stille. Svar: Nej, det kan indgå, men projektorienteret læring er mere 

at være undersøgende, arbejde med kildekritik og 

problemformulering. Produkterne kan være mange og er meget 

andet end en planche eller en powerpoint. 

Til sidst blev en powerpoint gennemgået, som var tilsendt fra et 

team som et eksempel på hvordan man i en emneuge arbejdede 

projektorienteret. Powerpointet er den som lærerne gennemgik 

med eleverne 

Der var en kommentar om at lærerne i udskolingen synes det kan 

være svært og komplekst at kunne bruge det fleksible skema for at 

understøtte mere projektorienteret læring (valghold, forskudte 

spisepauser, sproghold er eksempler) Det skal man på skolen være 

opmærksom på, og fortsætte arbejdet på at understøtte 

projektorienteret læring 

 

 

Opfølgning og 

orientering 

17.30 6 Spisepause  

18.00 8 Evaluering af kontaktforældremøde 

Der var en generel oplevelse af, at det var et godt møde. Der var 

mange fremmødte, og der har været positive tilbagemeldinger til 

SB. 

Der blev taget referat fra mødet, som rummer forskellige input 

Forventningerne er, at referatet bruges til en ny definering af 

kontaktforældre-rollen og aktivitetsforældre-rollen. 

Det blev tydeligt på kontaktforældremødet, at en opfattelse blandt 

forældrene er at man er bindeled mellem ledelsen og forældrene. 

Det er ærgerligt, da det aldrig har ligget i rollen. 

Der arbejdes på et nyt forslag til beskrivelse af kontaktforældre-

rollen og aktivitetsforældre-rollen. Der blev uddelt et udkast til 

beskrivelser, som skal sendes til personale for kommentarer og så 

skal det på SB-mødet i november. 

Der er enighed om at kontaktforældrene skal bruges mere aktivt ift. 

bestyrelsens arbejde.  

 

Orientering og 

drøftelse 
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18:20 9 Nyt fra personalet 

Basis: Madskolen er i fortsat udvikling. Det sidste arbejde i skole-

gården/udeområdet er afsluttet. Det kommende fokus er åbning af 

meddelelsesbogen og skole- hjem-samtaler 

Udskoling: God motionsdag og naturfaglig uge. Her er alle optaget 

af meddelelsesbog, kommende standpunktskarakterer og UPV. 

Regeringens udspil om kvalitetsløft af folkeskolen har også været et 

emne blandt personalet og mange synes, at lærerne ikke blev nævnt 

ret meget.  

 

Nyt fra ledelsen 

Ledelse: Skolen er udtrukket til stikprøve-test ifm. miljøcertificering. 

Det indbefatter dialog med ledelse, teknisk afdeling, rundvisning i 

madskolerne, rundvisning på matriklerne og snak med det 

personale og elever de møder på deres vej. 

Der er indvielse af den ombyggede basisskole med 

borgmesterbesøg mandag den 6. november. Og der er fest for 

personalet den 10. november. 

 

 

18.40 10 Tak for i aften og underskrift af referat  

    

18.45  Vi gør klar til at tage imod forældre til valgmøde  

19:00  Suppleringsvalg/ opstillingsmøde  

 

 

 

Næste møde i skolebestyrelsen holdes onsdag den 15. november 2023 kl. 17.00 - 20.00, som er et fællesmøde for Område 

Amager. Mødet bliver holdt på Skolen på Islands Brygge – i udskolingen.  


